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Elkezdődött a szentesi 
szülészorvos pere 
SZEGED, SZENTES. Halált okozó, 
foglalkozás körében elkövetett 
gondatlan veszélyeztetéssel 
vádolja az ügyészség L. Fábián 
szentesi szülészorvost, akinek 
az ügyéről többször írtunk la-
punkban. L. Fábián pere teg-

99 Amikor L . Fábián átadta a páci-
enst az ügyeletes orvosnak, a be-
teg állapotát jobbnak tüntette fel 
a valóságosnál, s az esetről nem 
referált megfelelően feletteseinek. 
L a j k ó S z i l v i a ügyész 

nap kezdődött a Szegedi Városi 
Bíróságon. A szentesi szülész-
orvos a vádirat szerint egy 31 
éves asszonyon egy abbama-
radt vetélést követően 2008. jú-
lius l-jén egészségügyi kapa-
rást hajtott végre. A műtét so-
rán azonban átlyukasztotta a 
beteg méhfalát, s két helyen a 
vékonybelét is megsértette. A 
páciens már ébredéskor hasi 
fájdalmakra panaszkodott, a 
vádlott azonban személyesen 
nem vizsgálta meg, csupán te-
lefonon rendelt számára 
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Póda, Kalmár, Gyimesi és 
Hűvös lehet tanácsnok 

gyógyszereket. Amikor L. Fábi-
án átadta a pácienst az ügyele-
tes orvosnak, a beteg állapotát 
jobbnak tüntette fel a valósá-
gosnál, s az esetről nem refe-
rált megfelelően feletteseinek. 
Később az asszonyon több mű-

tétet is végre-
hajtottak, az 
életét azonban 
nem tudták 
megmenteni, 
július 23-án 
meghalt. Lajkó 
Szilvia ügyész 
szerint az orvos 
szándékosan 

megszegte a szakma szabálya-
it, s a páciens állapotával kap-
csolatban kollégáit is félretájé-
koztatta. A tárgyaláson L. Fábi-
án - aki 2009 októberétől csak 
magánrendelésen praktizál, 
mert kórházi állásából felfüg-
gesztették - közölte: nem érzi 
magát bűnösnek, s az orvosi 
előírásoknak megfelelően járt 
el. Juhász Zsuzsanna bírónő kö-
zölte, hogy a tárgyalás tanúk 
meghallgatásával folytatódik, 
az ügyben várhatóan a jövő év 
elején születhet ítélet. 

SZEGED. Október végén 16 
igen, 1 nem és 12 tartózkodás 
mellett elfogadta a szegedi 
városi közgyűlés az új, mó-
dosított szervezeti és műkö-
dési szabályzatát. Eszerint a 
jövőben egy alpolgármester 
segíti Botka László polgár-
mester munkáját, és négy ta-
nácsnoki posztot hoznak lét-
re, amelyet a képviselő-tes-
tület legnagyobb frakciója, a 
Fidesz-KDNP indítványo-
zott. Az szmsz szerint a gaz-
dasági, városüzemeltetési, 
városfejlesztési és külügyi, 
valamint humán közszolgál-
tatási tanácsnok felügyelné 
a munkaterületét, és javas-
lattételi joggal bírna. A köz-
gyűlés tagjai közül bárki te-

het javaslatot a tanácsnokok 
személyére, akiket a képvise-
lőkből választanak meg - mi-
nősített többséggel. Vagyis 
legkevesebb 15 szavazat kell 
ahhoz, hogy valakiből ta-
nácsnok legyen. Lapunk in-
formációja szerint a Fi-
desz-KDNP a négy tanácsno-
ki helyre a következő képvi-
selőket javasolja: Póda Jenő 
(gazdasági), Kalmár Ferenc 
(városüzemeltetési), Gyimesi 
László (városfejlesztési és 
külügyi), valamint Hűvös 
László (humán közszolgálta-
tási). A tanácsnokok szemé-
lyéről és a 72 bizottsági hely-
ről a november 12-i ülésén 
dönt a 29 tagú városi közgyű-
lés. 

H A Z A I F E L S Ő O K T A T Á S : NEHEZEBB LESZ BEJUTNI ÉS BENT MARADNI 

Kevesebb hallgató 
az egyetemeken 

D i á k o k a s z e g e d i e g y e t e m k ö n y v t á r á b a n . T ö m e g k é p z é s helyett minőségi oktatás? FOTÓ: FRANK YVETTE 

Á t a l a k í t j a a f e l s ő o k t a t á s t a k o r -
m á n y . A t ö r v é n y t e r v e z e t i s m e r t -
t é v á l t r é s z l e t e a z is, h o g y a j e -
lenleginél k e v e s e b b h a l l g a t ó t 
v e s z n e k f ö l a z e g y e t e m e k r e és 
b e n t m a r a d n i is n e h e z e b b lesz. 
P e d i g a h a l l g a t ó k a r á n y a alapján 
h a z á n k m é g m i n d i g e l m a r a d a z 
O E C D á t l a g á t ó l . 

DÉL-ALFÖLD 
Ú J S Z Á S Z I I L O N A 

- A jelenlegi óriási hallgatói tö-
meg színvonalas képzésére a 
felsőoktatás nagy része tovább-
ra sincs felkészülve - jelenti ki 
Badó Attila, a Szegedi Tudo-
mányegyetem (SZTE) hallgatói 
és közkapcsolati rektorhelyet-
tese. - Persze léteznek meggyő-
ző érvek arra, hogy miért jó az, 
ha a társadalom jelentősebb ré-
sze koptatja az egyetemek pad-
sorait, ám ehhez megfelelő sze-
mélyi és infrastrukturális felté-
telekre lenne szükség. Például 
a szegedi egyetemen vannak 
karok, szakok, ahol leültetni 
sem tudják a hallgatókat, de 

van, ahol még bőven lenne ka-
pacitás. 

A felsőoktatási törvény ter-
vezett módosítása - lapinfor-
mációk szerint - a felvételihez 
2, emelt szintű érettségit írna 
elő: egy kötelező és egy választ-
ható tantárgyból. E feltételnek 
az idén felvettek 5,5 százaléka 
felelne meg. De egy tárgyból is 
a gólyáknak csupán 24 százalé-
ka tett emelt szintű érettségit. 
Míg eddig korlátlan számú in-
tézményt lehetett megjelölni a 
felvételi lapon, ezt most három-
ban maximálnák. A felsőokta-
tásba pedig csak az kerülhetne, 
aki a többletpontokkal együtt 
megszerezhető maximális fel-
vételi pontszám legalább felét 
elérte. 

Bent maradni is nehezebb 
lesz. Az alapképzést most is 
csak a hallgatók fele végzi el 3 
év alatt, a másik felétől - az új 
követelmények alapján - meg 
kell majd válni. Egy tárgyat 
csak kétszer vehetnének fel a 
hallgatók, és csak 2-2 alkalom-
mal vizsgázhatnának. Ha ez 

nem sikerül, egyetemi tanul-
mányaik véget érnek. 

- Jelenleg sok az olyan hall-
gató, akik jobban tenné, ha egy 
piacképes szakmát igyekezne 
megszerezni. A keményebb be-
jutási és maradási feltételek re-
mélhetőleg sok középiskolást 

Internetes konzultáció 

A magyar felsőoktatás magas 
színvonalának, a versenyképes 
tudás megszerzésének biztosítá-
sa és az intézményrendszer gaz-
daságos működtetése a célja az 
új jogszabálynak - közölte teg-
napi sajtótájékoztatóján Hoff-
mann Rózsa, oktatásért felelős 
államtitkár. A vitaanyagról -
amely csütörtökön kerül fel a 
Nemzeti Erőforrás Minisztérium 
honlapjára - konzultációt indíta-
nak. A z államtitkárság a szakmai 
szervezetekkel és a hallgatókkal 
is egyeztetni kíván, a javaslato-
kat és a hozzászólásokat decem-
ber 10-éig várják. A koncepció 
várhatóan januárban kerül a kor-
mány, áprilisban a parlament elé. 

elgondolkoztatnak majd a to-
vábbtanulási irányról - mondja 
a szegedi rektorhelyettes. Az in-
tézmények most jelentős rész-
ben a létszám alapján kapnak 
állami támogatást. Amennyi-
ben nem a fejkvóta lesz domi-
náns a finanszírozásban, az in-
tézmények ennek megfelelően 
módosítják majd saját stratégiá-
jukat. Szerinte minden oktató 
jobban örülne annak, ha a fel-
sőoktatásban nem a mennyi-
ség, hanem a minőség számíta-
na, ám ehhez a többlet forráso-
kon kívül olyan garanciákra is 
szükség van, amelyek megaka-
dályozzák, hogy a hallgatók túl-
ságosan kiszolgáltatottá válja-
nak a jelenleginél keményebb 
szelekció során. 

I A SZEGEDI TUDOMÁNYEGYETEMRE 1 
a számok alakulása (fő) 

Év Összes jelentkező Összes felvett 
2 0 0 1 1 7 2 7 5 7328 
2 0 0 2 16945 7860 
2 0 0 3 1 8 4 3 7 8254 
2 0 0 4 18956 8352 
2 0 0 5 18 452 7990 
2 0 0 6 18527 7712 
2 0 0 7 1 6 2 2 4 6571 
2 0 0 8 14145 6337 
2 0 0 9 1 7 9 7 4 7945 
2 0 1 0 1 9 2 0 3 8199 
Forrás: www.felvj.hu DM GRAFIKA 
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Szegediek a legnagyobb 
adósok legújabb feketelistáján 
3 3 0 7 m a g á n s z e m é l y é s e g y é -
ni v á l l a l k o z ó s z e r e p e l a z 
A P E H f e k e t e l i s t á j á n . K ö z ü l ü k 
5 5 s z e g e d i . 

SZEGED 
G O N D A Z S U Z S A N N A 

- 18 millióig követtem, most 
nem tudom pontosan, mek-
kora az összeg, de úgy em-
lékszem, 25 millióra tornáz-
ták fel. Ha az ember semeny-
nyit nem tud kifizetni, akkor 
tök mindegy - mondja a leg-
frissebb APEH-feketelistán 
szereplő egyik szegedi adós, 
aki kérte: nevét ne írjuk le. 

Az adóhatóság negyed-
évente teszi közzé a tartós - a 
vállalkozások közül a 100 
millió forintnál, a magánsze-
mélyek és egyéni vállalkozók 
közül a 10 millió forintnál na-
gyobb összeggel 180 napon 
keresztül folyamatosan tarto-
zó - adósok listáit, amelyek 
csak az adózó nevét és címét, 
illetve székhelyét, valamint a 
társaságok, vállalkozók eseté-

ben az adóazonosítót tartal-
mazzák, a fennálló tartozás 
összegét nem. 55 szegedi ta-
lálható a listán. 

A férfi azt mondta, az 

9 9 ízületi gyulladás miatt 
gipszben volt a kezem, ezért 
nem tudtam dolgozni. A z orvosi 
igazolásomat azonban nem 
fogadta el a hatóság. 

„alaptartozása" 4,7 millió fo-
rint - vállalkozásának több 
számlája hiányzott, ezért az 
adóhatóság adóhiányt álla-
pított meg. Ügyvédhez for-
dult, de rosszul választott, 
amit az is bizonyít, hogy az 
őt képviselő jogász előzetes 
letartóztatásban van. - Az 
ember ilyenkor hülyének ér-
zi magát. Aki volt már ilyen 
helyzetben, az tudja, mind-
egy, hogy jogosnak érzem-e 
a büntetést, amíg az APEH 
szerint az - mondta az adós. 
A 4,7 milliót ki akarja fizet-

ni, de a büntetéseket nem. 
Próbál megegyezni az adó-
hatósággal. 

- Nem azért vagyok a lis-
tán, mert csaltam, mert nem 

fizettem a já-
rulékokat, ha-
nem mert be-
tegség miatt 
csúsztam a 
határidőkkel 
- reagált meg-
keresésünkre 
egy másik 

szegedi adós. A nőnek két 
éve „tupírozódik" a tartozá-
sa, amelyet szerinte már 

képtelenség ledolgozni. 
„Olyan rövid idő alatt össze-
jön a tartozás, hogy az em-
ber még levegőt sem tud 
venni" - fogalmazott. Azt 
mondta: ízületi gyulladás 
miatt gipszben volt a keze, 
ezért nem tudott dolgozni. 
Az orvosi igazolását azonban 
nem fogadta el a hatóság. 
Úgy érzi, kiszolgáltatott 
helyzetben van, és túl súlyos 
büntetésnek tartja nevét, cí-

•mét nyilvánosságra hozni 
egy olyan listán, ahol nem 
lehet elkülöníteni, hogy ki 
miért tartozik. 

F e l s z á m o l á s m i a t t . Szeptember végén országosan 3 3 0 7 magánsze-
mély és egyéni vállalkozó tartozott egyenként több mint 1 0 millió forint-
tal 1 8 0 napon túl az adóhatóságnak. A nyilvántartott magánszemélyek 
és egyéni vállalkozók száma 11,9 százalékkal gyarapodott 2 0 0 9 végéhez 
képest. A Ma reggel című műsorban kedden Várszeghi György, az A P E H 
Felszámolási és Végrehajtási Főosztályának vezetője elmondta: 2 0 0 0 
milliárd körül van a tényleges adótartozás (cégek és magánszemélyek, 
egyéni vállalkozások összesen), amelynek háromnegyed része nem hajt-
ható végre. A tartozás jelentős részét ugyanis felszámolás alatt lévő cé-
gek halmozták fel. 

Elindult a forgalom 
a makói elkerülőn 
M A K Ó . Tegnap délután átad-
ták a forgalomnak az M43-as 
sztráda makói lekötését. Azt a 
7 kilométeres utat, amely az 
autópálya forgalmát vezeti 
vissza a 43-as főútra. Áz elke-
rülőn - hivatalos nevén a 
4456. számú összekötő úton -
a forgalomba helyezést köve-
tően az M43-as autópálya át-
adásáig még folytatódnak a 
vízépítési és tereprendezési 

munkálatok, ám ezek a forgal-
mat nem zavarják jelentősen -
tájékoztatott a beruházó Nem-
zeti Infrastruktúra-fejlesztő 
Zrt. kommunikációs irodája. 
Az elkerülő átadásával eny-
hülhet Makó forgalmi terhelé-
se: a Hódmezővásárhely felől 
Nagylak felé, vagy fordított 
irányban közlekedők ezután a 
várost elkerülve haladhatnak 
tovább. 

Még a kézikocsit is lopta 
HÓDMEZŐVÁSÁRHELY. Kéziko-
csit húzott - rajta emelőszerke-
zettel és vasállvánnyal - egy 31 
éves helyi férfi Vásárhelyen a 
napokban. A rendőrök igazol-
tatták: kiderült, hogy vagyon 
elleni bűncselekmény miatt 
már elítélték. A körzeti megbí-
zottak ellenőrizték a kézikocsit 
és a rajta lévő vashulladékot, de 
mivel az intézkedésig nem érke-
zett bejelentés lopásról, nem 
volt törvényes lehetőség az elő-
állítására. Rögzítették az adata-
it, fotót készítettek a nála lévő 
dolgokról, majd elengedték. 

Negyedórával később a 107-es 
segélyhívóra bejelentették: is-
meretlen tettes bement a 
Fáncsy utca egyik udvarára, 
ahonnan pontosan olyan vas-
hulladékot vitt el - a kézikocsi-
val együtt - , mint amit az 
egyenruhások a férfinál láttak. 
Azonnal az elkövető után indul-
tak, akit egy színesfém-átvevő-
hely közelében találtak meg. A 
rendőrök előállították, és lopás 
miatt büntetőeljárást indítottak 
ellene. Beismerő vallomást tett, 
így 30 napon belül, gyorsított 
eljárásban kerülhet bíróság elé. 

http://www.felvj.hu

